
Resposta a la Ciutadania del PSC al Ple de 22-12-2010 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Bé, l'altra pregunta adreçada directament a l'Alcaldessa diu: “A l'entrevista que 
vam mantenir fa uns dies amb el portaveu del PSC i el regidor de Participació 
vam tornar a demanar ser inclosos en el grup d'associacions de veïns 
d’Esplugues i per tant ser convocats quan es convoquen la resta d’associacions 
de veïns.” 

 
La resposta va ser: “El grup municipal socialista no reconeix a veïns i veïnes 
associats, associats a l’associació de veïns i veïnes de la vila d’Esplugues, com 
a interlocutors vàlids per a temes territorials, per a això ja hi ha les associacions 
de veïns dels diferents barris.”  

 
És correcta aquesta resposta? És la decisió del grup socialista, o potser ho vam 
entendre malament?” 

 
Doncs la resposta és correcta, la resposta, i no ho van entendre malament, per 
tant amb això he donat resposta. El que passa és que també, al fil de les 
respostes que hem sentit i que he sentit doncs jo crec que és important 
simplement deixar de manifest, de manera molt clara, que efectivament, és una 
entitat degudament formada i inscrita, i per tant, com a entitat, el reconeixement 
del nostre grup, de l’equip de govern, és clara, però de vegades la 
representació veïnal no se l’atorga un mateix, moltes vegades és cert que 
nosaltres tenim representació a tots i cadascun dels barris, i segurament 
aquesta representativitat que ells tenen doncs ve de la lluita veïnal, no durant 
anys, durant dècades, algunes creades fins i tot abans dels primers 
ajuntaments democràtics. 

 
Per tant simplement és important veure com aquesta associació es pot 
consolidar i realment pot tenir una representativitat que jo ho diria d’una altra 
manera a com ho ha dit el senyor Pons. És veritat, hem parlat i hi ha alguns 
veïns que no la coneixen, i hi ha altres veïns que no la reconeixen, i per tant jo 
crec que simplement és això, acaba de néixer, és una entitat, la reconeixem 
com a tal, i per tant hem de veure si es consolida. 

 
En qualsevol cas pensem que, torno a dir, que cadascun dels barris està ben 
representat, i per tant aquesta és la interlocució que nosaltres ara mateix 
mantindrem. 

 
A l’altre apartat, el primer de tots segons el ROM és aquell que autoritza la 
intervenció del president o presidenta de les associacions de veïns 
degudament constituïdes i inscrites al registre. Jo veig que aquí hi ha dues, i 
veig que els dos presidents, perdó, tres, hi ha dues, de moment, i la senyora..., 
ui, mare meva, pensava que havien marxat.  

 
De les quatre, dels quatre presidents, dels tres presidents i de la presidenta, de 
moment ara m’estan demanant la paraula dos. El Sr. Àlvarez i el Sr. Felipe. 
Doncs saben que tenen tres minuts per poder intervenir sobre els temes del 
barri.” 



 
 

El Sr. Àlvarez diu: 
“Bé, jo voldria parlar en nom de les associacions de veïns legalment 
constituïdes i federades. Tres estem aquí, amb alguna més hem parlat per 
telèfon, i bé, no m’han donat l’autorització i per això no vull parlar en nom 
d’elles.  

 
Val, La Plana també, i ja està. Llavors, el que vull pregunta és: Nosaltres no 
entenem que una nova entitat es pot atribuir el dret de representació de tots els 
veïns i veïnes d’Esplugues, quan són les associacions dels barris les que 
legalment representen els veïns i veïnes als seus respectius barris. 
Associacions que com heu dit abans, algunes d’elles tenen més de 35 anys 
d’historial, lluitant per aconseguir, per exemple, l’hospital, i altres coses de què 
en aquella època tan llunyana no es podia parlar. 

 
Llavors, ens preguntem: Què pretenen, estar per sobre de les associacions del 
barri? Ignorar olímpicament les associacions que estan legalment constituïdes 
o provocar enfrontaments entre totes les associacions? “ 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“El Sr. Paco Felipe té la paraula.” 

 
 

El Sr. Felipe diu: 
“Bona nit. Tinc tres preguntes en representació de les associacions de veïns de 
Finestrelles, no represento pas la junta de compensació de la zona Nord, és un 
tema a part del qual podem parlar després. 

 
De les tres preguntes, la primera és que hi ha una queixa de tots els veïns o de 
quasi tots els veïns de Finestrelles sobre els jabalies. Los jabalíes ya bajan 
hasta la calle Bonavista, o sea, todo el barrio está pisoteado por los jabalíes. El 
problema es la circulación y los niños, porque a las 7 de la tarde, yo he salido 
de casa algún día a las 7 de la tarde y me he encontrado con tres jabalíes y un 
zorro, iban juntos. A mí no me molestan, pero tienen que estar regulados. 

 
Entonces, la queja principal es que los vecinos llaman al Ayuntamiento, y 
reciben unas contestaciones inadecuadas. A la primera persona que llamó le 
dijeron que bueno, como solamente ha llamado una persona, si llamasen más 
personas… Improcedente.  

 
Al resto de personas que han ido llamando el Ayuntamiento les ha dicho que no 
es un problema del Ayuntamiento, que es un problema de Collserola. La 
pregunta mía es: ¿El Ayuntamiento va a hacer algo sobre el tema? Porque ya 
la policía el otro día intentaba con la sirena espantarlos para que no 
atravesasen la avenida Dels Traginers frente a Isabel de Villena, que se puede 
producir un accidente, o sea, es un tema de seguridad. 

 
La segunda pregunta es que en la calle Finestrelles, justo en San Juan de Dios, 



la acera de San Juan de Dios, de las farolas que hay al muro de San Juan de 
Dios hay 40 centímetros, 45 centímetros, no más. Con el tránsito que hay de 
niños, los coches no pasan, pero es que las madres con los niños tampoco 
puede pasar, o sea, tienen que abandonar la acera para pasar por la calzada. 
Con el tránsito que hay allá, algún día habrá un accidente, pasará lo mismo que 
pasó en Joan Miró con Finestrelles, el accidente tan grave que hubo, que al día 
siguiente ustedes pusieron el espejo y las sevillanas para que no volviese a 
pasar el accidente. Yo no esperaría a que haya un accidente para solucionar 
ese tema.  

 
San Juan de Dios en su día hizo la cesión de un metro y medio igual que el 
resto de propietarios de la calle Finestrelles, y que ahora con las obras sería el 
momento de que, o al mismo ritmo o antes, que cedan ese metro y medio para 
hacer una acera en condiciones y que los peatones…, porque si hay algo 
importante en esta vida son las personas, y la seguridad, principalmente.  

 
Se me acaba el tiempo. Bueno, pues las otras dos las dejo para el próximo. 
Bon Nadal.” 

 
 

El Sr. Giner diu: 
“Sobre les preguntes, concretament les del Sr. Àlvarez entenem que és una 
intervenció, i pel que respecta a la pregunta del Sr. Paco Felipe, respecte del 
tema dels jabalís.  

 
Doncs sí, és una cosa que ens preocupa, a nosaltres ens preocupa tot el que 
passa a Esplugues o tot el que pugui tenir incidència sobre la ciutadania 
d’Esplugues, sigui competència de l’Ajuntament o no ho sigui, i per tant 
d’aquest tema en prenem bona nota i parlarem més seriosament amb el 
consorci del Parc de Collserola, que és realment el que té la competència sobre 
aquesta situació, i qui deuria controlar la població d’aquests animals. Per tant, 
en prenem bona nota d’aquest tema. 

 
I concretament sobre la vorera, anirem a veure-ho, i a partir d’aquí ho 
estudiarem, mirarem a veure quines mesures podríem aplicar.” 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“Doncs ara és el moment d’autoritzar la formulació d’intervencions orals per 
part de les persones assistents. Llegeixo literalment el ROM. “A la sessió es 
podrà formular un màxim de dues intervencions per persona, i cada intervenció 
tindrà una durada màxima d’un minut.”  

 
Per tant , les persones que vulguin formular alguna pregunta, Sr. Genis. 

 
El seu nom? Ok. Doncs teníem dues paraules. Sr. Genis Martínez, té la 
paraula, si és una qüestió per un minut, i si en té...” 

 
 
 



El Sr. Genis diu: 
“Ha de ser més d’un minut. Ha de ser més d’un minut. Jo vaig passar la guerra i 
la postguerra aquí, a Esplugues, vosaltres no sabeu, cap d’aquí, el que és. Jo 
he demanat, tant a tu com a l’Enric, moltes coses i jo demano la dimissió de 
tots dos. Demano la dimissió de tots dos, perquè el que jo he demanat...” 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“El Sr. Fernández.” 

 
 

El Sr. Fernández diu: 
“Hola, jo sóc el que vaig escriure l’escrit a l’Ajuntament, perdoneu que estic una 
mica nerviós però bé. Compreneu que porto dos anys des que es va fer, 
suposo que la majoria de persones sabeu que van prometre un Pla d’Habitatge 
2007-2012 amb més de 700 vivendes, de les quals tan sols s’han fet 150, ens 
queden dos anys i no crec que ho pugueu fer. 

 
El pitjor i el que a mi m’afecta és que fa dos anys vaig ser afortunat, entre 
cometes ja, d’una vivenda, i porten dos anys marejant-me i dient-me que dintre 
de tres mesos ampliem, no sé què, i pim pam i tal.  

 
Us vaig portar un escrit i tal, he rebut resposta seva, i com sempre la seva 
resposta mai diu res, i bé... Llavors, diu que totes les persones han sigut 
tractades de les mateixes formes. És obvi que hi ha 120 o 150 persones que 
van sortir en el mateix sorteig que jo que ja tenen la seva vivenda, i jo no sé ni 
quan la començaran. He preguntat 50 vegades, i mai m’han dit la data d’inici és 
tal.  

 
Faig el segon minut. Puc fer-lo?” 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“Si és d’un altre tema sí, si no, no.” 

 
 

El Sr. Fernández diu: 
“Crec que és summament important per...” 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“Bé, acabem el ple i voluntàriament ens podem quedar si volen vostès, però jo 
torno a llegir el ROM, el ROM diu el que diu, “es podran formular un màxim de 
dues intervencions...”, clar. “ 

 
 

El Sr. Fernández diu: 
“Vale, hago otra pregunta. De fet no he fet cap pregunta, però bé. Llavors faig la 
meva pregunta concreta, i bé...,estic una mica desorientat. El que jo li pregunto 
es: Com està actualment, jo li he preguntat a ell i en la seva resposta no m’ha 



dit res, com està la meva situació i la de les persones que estem esperant tot 
això? Es farà aviat? Dintre d’un any, dintre de dos?  

 
Ara me’n recordo del que volia dir, el Sr. Giner sempre hem diu que estan fent 
coses, que s’estan fent, posa aquí, “mientras se resuelven los cauces legales y 
tal”. Quins són els cauces legales que estan adoptant? Perquè jo sempre 
pregunto què estan fent, i sempre em diu: “Estamos haciendo cosas”, però mai 
em diuen farem això, això i això, i si no surt farem això i això. 

 
Jo li demano d’ara al proper ple que em digui en aquest mes o en els pròxims 
dos mesos, si m’he d’esperar dos mesos després de dos anys no m’importa, 
estem fent això, això i això, i si no farem això, això i això. Tan sols li demano 
respostes, respostes.  

 
Gracies, bon Nadal.” 

 
 

El Sr. Giner diu: 
“Nosaltres hem mantingut alguna entrevista personal, ens hem cartejat a través 
del correu electrònic, jo li he donat en cada moment la resposta que li podia 
donar. Segurament no és la resposta que vostè s’espera ni la que a mi 
m’agradaria donar, la que m’agradaria donar és dir-li: “Miri, finalment aquests 
són els terminis d’inici dels habitatges, i aquesta és la data de finalització, 
comencem, etc.” Això no li he pogut dir, i aquesta es la resposta que vostè 
voldria tenir i la que jo voldria donar-li, però no la tenim encara, i per tant en 
aquest sentit no podem comprometre’ns a una data que ignorem. 

 
Amb tot aquest cartejament que hem tingut, jo li he explicat quina era la situació 
de concurs de creditors, de l’empresa, una d’elles SACRESA, que porta causa 
d’una altra que és CAUFEC, i a partir d’aquí qui té l’obligació de fer aquests 
habitatges, i nosaltres ho hem exigit davant del jutjat i ens hem adreçat al jutjat 
perquè es compleixi aquesta obligació, que és una càrrega urbanística, i estem 
al darrere d’aquest tema, i el seguim de molt a prop, i tenim tant d’interès com 
tota la corporació i tots els assistents d’aquest ple perquè això se solucioni com 
abans millor. 

 
Per tant, estem treballant en aquest tema d’una manera, allò ferma. Ara, si 
vostè diu: I quan? Doncs això és el que nosaltres voldríem saber amb 
immediatesa. Sabem que hi ha gestions davant del jutjat de refinançament 
d’aquestes empreses que porten l’obligació de fer aquestes construccions, i 
esperem que hi hagi una resolució positiva. No li puc dir quan ni com, però és 
el que estem esperant i és el que nosaltres anem seguint.” 

 
 

La Sra. Alcaldessa diu: 
“Molt bé. Doncs amb això agrair els millors desitjos de tothom i tornar a reiterar 
bon Nadal, bones festes, bon any, i amb això s’aixeca la sessió i s’aixeca el 
ple.” 
 


